
                                            PROTOKÓŁ  nr  XL/2014

z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 27.10.2014r

Miejsce obrad: sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie;

Początek obrad:  godzina  12.00

Do punktu 1.

Otwarcia obrad LX/14 sesji Rady Miejskiej w Barczewie dokonał pan Zbigniew 
Chlubicki – Przewodniczący Rady Miejskiej.

Pan Chlubicki stwierdził, że, zgodnie z listą obecności , w obradach uczestniczy
14 radnych – w związku z czym LX/14 sesja jest prawomocna.

Do punktu 2.

Pan Lech Jan Nitkowski:
w związku z  zakończeniem negocjacji ze związkami zawodowymi i ich pozytywną 
opinią proszę o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały
w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego oraz za warunki pracy, a także szczegółowe warunki obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych
zastępstw oraz innych składników wynagrodzenia.

Pan Edward Maciejewski:
proszę o skreślenie w punkcie 5 porządku wyrazów: „w okresie między sesjami 
Rady Miejskiej w Barczewie”, ponieważ chciałbym szerzej powiedzieć o pracy 
naszej Komisji;

„Za” przyjęciem wniosku pana Maciejewskiego głosowało 9 radnych;
2 osoby „wstrzymało „ się od głosu.

„Za” przyjęciem wniosku  Burmistrza Barczewa głosowali wszyscy radni.

Porządek obrad po zmianach:

3.Przyjęcie protokółów z obrad poprzednich (2) sesji Rady Miejskiej;
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa  z działalności między sesjami Rady 
Miejskiej;
5.Sprawozdanie  z działalności poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w 
Barczewie oraz Gminnej Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
6.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmienionego „Planu odnowy 
miejscowości Wójtowo na lata  2014-2021 „;
7.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w  
Nikielkowie;



8.Projekt uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym położonym w 
obrębie Wójtowo, gmina Barczewo;
9.Uchwalenie nowych stawek podatkowych obowiązujących w 2015r;
10.Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu ustalającego wysokość i 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego …......... .
11.Rozpatrzenie skargi;
12.Interpelacje i zapytania radnych;
13.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
14.odpowiedzi na  bieżące zapytania;
15.Sprawy różne , wolne wnioski oraz wystąpienie przedstawiciela Poczty Polskiej;
16.Zakończenie obrad LX/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Do punktu 3.

Protokóły z obrad poprzednich sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęte zostały 
jednogłośnie.

Do punktu 4.

Sprawozdanie  z działalności Burmistrza Barczewa w okresie między sesjami Rady
przedstawił Burmistrz Barczewa:

-ukończyliśmy plażę w Zalesiu. Zadanie to udało nam się szybko zakończyć. Jest 
duże zapotrzebowanie na urządzenia do ćwiczeń montowane na zewnątrz, na 
powietrzu.
-zakończono remont chodnika  przy ulicy Wojska Polskiego;
-budujemy schody przy ulicy wojska Polskiego 18 i 28;
-naprawione zostały drogi na kwotę 46.998zł;
-wykonany został remont tarasu w budynku OSP w Barczewie;
-wyremontowaliśmy najgorszy odcinek chodnika przy ulicy Modrzewiowej w 
Wójtowie;
-w ramach rewitalizacji wyremontowany został Salon Muzyczny w Barczewie;
-jeżeli chodzi o remont ratusza, to są pewne trudności – zatrzymaliśmy się na 
naszej wieży. Nie ruszyła również jeszcze winda, ponieważ  muszą nastąpić 
jeszcze podłączenia elektryczne;
-wyremontowaliśmy drogę przy Placu Pocztowym oraz drogę do budynku przy ulicy
Armii Krajowej;
-co roku dobudowujemy odcinek kanalizacji Nikielkowo-Wójtowo;
-trwa opracowywanie dokumentacji projektowej na budowę kanalizacji sanitarnej w 
Nikielkowie;
-realizowana jest budowa dwóch odcinków kanalizacji sanitarnej i deszczowej na 
osiedlu domków jednorodzinnych;
-jest gotowa dokumentacja projektowa na budowę oświetlenia w Łapce;
-trwa  realizacja zadań w ramach wykorzystania funduszy sołeckich;
-otwarto trasę PZU Trasa Zdrowie między Kaplitynami a Wójtowem;
-w Zakładzie Karnym odbyła się wystawa  mówiąca o życiu w zakonach;
-uczestniczyłem w pracach Komisji Rady;



-trwa wciąż proces zmiany planów. Jest to związane z prowadzoną przez ALDES-ę
inwestycją;
-odbywałem spotkania z dyrektorem Zakładu Karnego, który chce umieszczenia
obiektów Zakładu Karnego w naszych projektach. Z taką samą prośbą wystąpił 
również proboszcz parafii Św. Anny w Barczewie;
-uczestniczymy w Zebraniach Wiejskich;
-odbył się Rajd Rowerowy, który organizowała  Południowa Warmia;
-odwiedzili mnie transportowcy z Barczewa  z prośbą o obniżenie podatku od 
środków transportowych. Właściciele TIR-ów stracili bardzo dużo  na embargu 
wprowadzonym przez Rosję.

Do punktu 5.
Pan Edward Maciejewski – obszerne sprawozdanie przedstawię w „wolnych 
wnioskach”.
W ostatnim miesiącu odwiedziliśmy budynki przy ulicy Nadrzecznej. Teren wokół 
jest bardzo  zadbany. Komisja była również w Łęgajnach w budynkach socjalnych.
Niestety w tych nowych budynkach jest coraz większa wilgoć. Nasza komisja 
zajmowała się skargą obywatela na wykonywanie usług sprzątania w budynkach 
komunalnych. Komisja uznała, że skarga nie jest zasadna. Komisja rozpatrywała 
również  sprawy mieszkaniowe.

Pan Lech Nitkowski podziękował wszystkim Komisją za pracę, za ich merytoryczne 
podejście do problemów. Podziękował panu Maciejewskiemu za wielką pomoc w 
sprawach mieszkaniowych. Dziękuję Komisji Mieszkaniowej i pani dyrektor ZBK za 
załatwienie pozytywne sprawy mieszkania w Ramsowie. Podziękował wszystkim 
Komisjom za przejrzystość stosowaną w ich pracy.

Do punktu 6.

Pan Zbigniew Chlubicki  przedstawił wyjaśnienia.

Pan Jan Połowianiuk – trzymam kciuki za wójtowian aby ten plan przestał być tylko 
planem i aby stał się rzeczywistością.

Pan Andrzej Moszczyński – każdy plan nie jest realizowany od razu ale etapami.
Opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                              U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LX(401)14
w sprawie zatwierdzenia zmienionego „Planu odnowy miejscowości Wójtowo na 
lata 2014-2021”

Do punktu 7.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Paulina Zalewska-Wójcik



kierownik Wydziału GNR w Urzędzie Miejskim w Barczewie.

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Radni  j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LX(402)14
w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Nikielkowie.

Do punktu 8.

Wyjaśnienia przedstawiła pani Paulina Zalewska-Wójcik.

Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 14 radnych.

Radni  j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LX(403)14
w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym położonym w obrębie Wójtowo;

Do punktu 9.
Wyjaśnienia i propozycje stawek podatku od nieruchomości przedstawiła pani 
Dorota Kondratowicz.

Pan Tomasz Michałowski – podatki podnosimy o niewiele. Jaką ogólnie to da kwotę
dla Gminy?

Pani Kondratowicz – około 120 tysięcy zł.

Pan Jan Suliński – żadna z Komisji nie wnosiła propozycji zmian tych stawek.
Wobec powyższego opinia Komisji Finansów  Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LX(404)14
w sprawie  uchwalenie podatku od nieruchomości.

Do punktu 10.
Wyjaśnienia do proponowanego Regulaminu przedstawiła pani Hanna Chyżyńska 
– dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie.

Pan Tomasz Michałowski- powinniśmy podnieść do takiej kwoty aby osiągnąć 



wymagany pułap;

Pani Halina Bronka – na komisjach otrzymałam odpowiedzi na moje zapytania. 
Jeżeli chcielibyśmy zrobić to po gospodarsku to realne byłoby podniesienie w 
różnych składnikach. Można to przełożyć do następnej sesji i wówczas to 
zaakceptujemy.

Pani Alina Jakończuk - jeśli to odłożymy i zaczniemy zmieniać te stawki to nic z 
tego nie wyniknie. Uważam, że powinniśmy się zastanowić nad tym aby podnieść o
te 0,5% lub o 1%.

Pani Teresa Lutarewicz – uważam, że teraz tego nie możemy zrobić.

Pani Dorota Kondratowicz- pracujemy nad projektem budżetu na następny rok 
gdzie nie były uwzględniane żadne podwyżki. Zgodnie z tym Regulaminem dyrektor
placówki ma możliwość wypłaty dodatków w granicy  od 2 do 20%.

Pani  Halina Bronka – my i tak  te pieniądze będziemy musieli wypłacić. Dyrektor 
może podzielić tylko to co dostanie. Ja proponuję  podnieść dyrektorom kwotę
bazową.

Pan Lech Nitkowski – ale czy  Państwo nie sądzą, ze jest to zupełnie inna jakość 
tej uchwały. To jest cząstka ale cząstka naszego budżetu.

Pani Hanna Chyżyńska – ten dodatek nie jest wliczany do średniej. Te wszystkie 
dodatki jak podniesiemy to mam nadzieję, że w 2016 roku nie będziemy musieli 
płacić tej tak zwanej „14”;

Pan Tomasz Michałowski – składam wniosek formalny:
w §4 w ust.2 z 5,5%  zmienić na 6,5%.

Pan Andrzej Moszczyński – rozbijamy to wszystko  nad czym pracowała Komisja i 
co było uzgodnione ze  Związkami Zawodowymi;

Pan Tomasz Michałowski – w związku z tym, że proponowane przeze mnie
zmiany wymagają powtórnych konsultacji ze Związkami Zawodowymi wycofuję mój
wniosek formalny i proponuję zobowiązać panią dyrektor Chyżyńską do pracy nad 
zmianami w najbliższym czasie.

Pani Teresa Lutarewicz  - opinia Komisji Oświaty jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 13  radnych.

Rada Miejska  12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LX(405)13
w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość dodatków …..............  .



Do punktu 11.

Rozpatrzenie skargi.
Pan Krzysztof Ludwiniak – byliśmy na miejscu z Komisją. Był tam również ojciec 
skarżącego. W całej tej sprawie chodzi o wytyczenie drogi. Jeżeli chodzi o treść 
skargi to komisja Rewizyjna uznaje ją za bezzasadną.

Pan Dariusz Jasiński – w piątek pan Iwanowicz (ojciec) był u mnie z całą 
dokumentacją, którą skserowałem. Nie zostawimy tematu. Jest to temat 
inwestycyjny. Jeśli będzie to nasza droga gminna to to zrobimy.

Pan Tomasz Michałowski – pan  Iwanowicz nie chciał się skarżyć. Jest to raczej  
bezsilność.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Rada  Miejska 12 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła:

                                          U  C  H  W  A Ł  Ę  nr  LX(406)14
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Szymona Iwanowicz.

Pan Lech Nitkowski – sprawę tą należy załatwić i nie ma  dyskusji.

Do punktu 12.

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Tomasz Michałowski:
-22.10.2014r  otwarty został Salon Muzyczny. Nikt o tym nie wiedział;
-również o Rajdzie Rowerowym, który ruszał spod OSP nikt nie był powiadomiony.
Powinniśmy byli być poinformowani o tych imprezach;
-rzeka Pisy – czy będą tam ustawione gabiony?

Pan Lech Nitkowski:
-osobiście nie wysyłam zaproszeń;
-jeśli chodzi o rzekę Pisę – pracuję nad tym;

Pan Krzysztof Ludwiniak:
-dzięki determinacji nasze pani Sołtys na naszym boisku w Barczewku mamy 
oświetlenie. Jest to oświetlenie energooszczędne. Czy nie moglibyśmy 
przekalkulować ile kosztowałaby wymiana wszystkich naszych energożernych lamp
na energooszczędne. Myślę, że to się opłaci.

Pan Lech Nitkowski:
-myślę, że w następnym rozdaniu środków unijnych może pojawić się taka 
możliwość. Teraz musimy zająć się azbestem a potem tymi sprawami.



Pan Jarosław Bonus:
-występowałem o sfrezowanie drogi na Wojska Polskiego, w okolicy Biedronki. Czy
coś się zadziało w tej sprawie ?

Pan Lech Nitkowski:
-nie znaleźliśmy takiego wykonawcy. Chciałbym aby to nie było tylko  sfrezowanie 
bo ta droga się rozjedzie ,

Pani Teresa Lutarewicz – na naszym  terenie  powstało bardzo dużo nowych 
osiedli, które toną  w ciemnościach. Czy nie można opracować planu elektryfikacji 
dla całej Gminy?

Pan Lech Nitkowski – to należy realizować ulicami. 

Pan Jan Suliński  - czy zostały nam do końca roku środki na odśnieżanie?

Pan Dariusz Jasiński – środki są zabezpieczone. Proszę być spokojnym.

Pan Edward Maciejewski – pan  burmistrz mówi, że pojedzie w sprawie  Krupolin 
do Agencji itp. Panie burmistrzu skąd takie przyspieszenie, że chce pan to teraz 
załatwić wszystko od ręki;
-Komisja do Spraw Gospodarczych występowała o wykonanie schodków do 
bloków, o wykonanie chodnika na ulicy Wojska Polskiego, o remont uliczki między
4 a 8 na Osiedlu Słonecznym w Barczewie. W tym wszystkim jest pewien podtekst. 
Gdyby wybory były co roku to Gmina byłaby piękna.

Pan Lech Nitkowski – jak obejmowałem urząd burmistrza to nasza Gmina była 
zwodociągowana w 35%. Trzeba było zwodociągować resztę Gminy, i zrobiliśmy to.
Nie powinno być dysproporcji między wsią a miastem. Starosta też  teraz widzi 
takie potrzeby a nie widział wcześniej. Mamy jeszcze dużo do załatwienia, 
zwłaszcza na zabudowie kolonijnej.

Pan Andrzej Moszczyński:
-przez Łęgajny przechodzi główny rów melioracyjny . Prosiłem o jego 
wyczyszczenie. Ponawiam prośbę.
-studzienki na ulicy Ogrodowej zasypane są do pełna.

Pan Dariusz Jasiński:
-pamiętam o tym., ZWIK miał wyczyścić te studzienki. Pojedziemy i sprawdzimy to;
-jeżeli chodzi o rów to jeśli to nie zostało wykonane to to zrobimy w przeciągu 2 
tygodni.

Pan Jan Połowianiuk:
-miesiąc temu zwróciłem się o oznakowanie ulicy Miłosza i ten znak się pojawił
za co dziękuję;
-na ulicy Słowackiego jest lampa, która się nie pali od 3 lat. Prośba o naprawienie
tego;



Do punktu 13.
Zapytań Sołtysów nie był;

Do punktu 14.
Odpowiedzi były udzielane na bieżąco;

Do punktu 15.
Naczelnik Urzędu Pocztowego w Barczewie pani Jolanta Lewandowska 
przedstawiła zakres usług pocztowych, którymi  dysponuje w tej chwili Poczta 
Polska.

Przedstawicielka Poczty Polskiej z Olsztyna poinformowała; że w Urzędzie 
Pocztowym w Barczewie uruchomione zostało bardzo nowoczesne stanowisko do 
spraw obsługi bankowej.

Głos  zabrał pan Wiktor Chwietczuk -  mieszkaniec Kronowa:
-pan burmistrz wspomniał ile  kosztuje poprowadzenie wody z Lamkowa do 
Kronowa. Część Kronowa jest zwodociągowana. Druga część mieszkańców 
Kronowa  tej wody nie dostała. W związku z tym, że ci ludzie nie mają przebicia to i 
wody nie będzie.

Pan Lech Nitkowski:
-może faktycznie łatwiej jest dyskutować tym co tą wodę mają niż tym co jej nie 
mają. Od czerwca było bardzo mało opadów. Kopalnie kruszywa też zrobiły swoje
Wodociągowania nie mogliśmy rozpocząć od  kolonii bo już bym tu nie siedział. 
Zasada była taka aby spierścieniować całą Gminę. Z głónych sieci odgałęzieniami 
woda poszła np. do Skajbot, Mokin, Kromerowa . Poszliśmydo Lamkowa, do 
Radost, do Ruszajn.. Zrobiliśmy kanalizację części  Ruszajn aby dostać środki na 
wodę do Radost. Zrobiliśmy też tak aby rozpocząć wodociągowanie kolonii. Ale 
prawda wygląda  tak, że co byśmy nie wybrali jako pierwsze to i tak będzie źle.
Kolonii Lamkówka jest 5 km i  posadowionych na tym terenie jest 5 budynków.
Trzeba mierzyć  siły na zamiary.

Pan Edward Maciejewski:
-Komisja do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych, przy wielkim udziale pani
dyrektor Zakładu Budynków Komunalnych i pani Bader z Urzędu pracowała bardzo 
wydajnie. Przez 1,5 roku w swoim zakresie mieliśmy również drogi. Odbyliśmy 54
posiedzenia. Przedstawiliśmy  dla burmistrza 40 różnych opinii o przydziale 
mieszkań. Apogeum stanowił ten rok, ponieważ oddawane były do użytku nowo 
pobudowane  mieszkania socjalne w Łęgajnach. W każdym roku opiniowaliśmy po 
kilka mieszkań. Nie ukrywam, że naciski naszej komisji spowodowały budowę 
budynków socjalnych. Oczywiście pieniądze były niezbędne. Złożyliśmy również 
wniosek o budowę  dalszych mieszkań socjalnych. Nasza Komisja wystąpiła w 
2011r do burmistrza o likwidację Spółki ZEC, która przynosiła niestety straty. 
Wystąpiliśmy z wnioskiem o przygotowanie dokumentów umożliwiających sprzedaż
mieszkań w budynku nr 50 przy ulicy Wojska Polskiego w Barczewie. Nie został  
zrealizowany nasz wniosek o podział gruntów i sprzedaż tych gruntów i budynku po
byłej szkole w Tumianach. Warto by było to podzielić i sprzedać. Plaża miejska w 



Zalesiu – tu również wyszedł wniosek z naszej komisji w 2012r.
Objeżdżaliśmy wszystkie drogi  i występowaliśmy o naprawę. Niestety bez rezultatu
Opiniowaliśmy sprawę przekazania  105 tysięcy zł na naprawę drogi do Krokowa. 
Opiniowaliśmy przeznaczenie gruntów. Osobiście dziękuję pani dyrektor ZBK za 
zniwelowanie długów. Dziękuję  wiceburmistrzowi za pracę w Komisji.
Jestem pełen uznania, jeżeli chodzi o ścieżkę PZU, dla sołectwa  Kaplityny i 
Nikielkowo..

Pan Lech Nitkowski:
-mnie nie trzeba było poganiać z budową budynków socjalnych. Nad nami wisi 
miecz w postaci  konieczności zapewnienia mieszkań socjalnych dla osób z 
orzeczeniem o eksmisji. Następnemu samorządowi zostawiamy Tumiany. Nie 
spieszyliśmy się ze sprzedażą, ponieważ nie było takiej konieczności i sprzedawać 
czegoś za małe sumy. Mamy inne klęski: np. Warmińska 21, młyny, rozbiórka 
budynku przy ulicy Grunwaldzkiej.
Dziękuję za  rzetelną pracę dla wszystkich Komisji Rady.

Pani Mirosława Jasińska – jako radna Powiatu Olsztyńskiego chcę Państwu 
serdecznie podziękować za współpracę. Też chcę jakiś kamyczek wrzucić do 
osiągnięć. Pragnę też zdementować wpisy , które pojawiły się w internecie, że nie 
brałam udziału w obradach sesji Rady Miejskiej w Barczewie. Zawsze starałam się 
uczestniczyć w Państwa posiedzeniach. Może byłam nieobecna 2 lub 3 razy. 
Dziękuję Państwu bardzo za współpracę.

Do punktu 16.

Pan Zbigniew Chlubicki – w związku z wyczerpaniem dzisiejszego porządku obrad 
zamykam  posiedzenie LX/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Protokółowała:
Barbara Kwapis                                                   Przewodniczący 
                                                                            Rady Miejskiej w Barczewie

                                                                            Zbigniew Chlubicki 




